
PROTOKÓŁ Nr 19/12
XIX sesji Rady Miejskiej Ciechocinka

z 28 kwietnia 2012 r.

Ad.1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
Otwarcia obrad XIX sesji Rady Miejskiej Ciechocinka dokonała Przewodnicząca Rady Miejskiej 
Aldona Nocna. Odsłuchano hymn RP.
-p. Przewodnicząca Aldona Nocna – Witam Państwa, dzisiaj, w tak nietypowym terminie. Mamy 
aż trzy punkty w porządku. Mamy quorum.
Nieobecna podczas obrad radna Karolina Rytter. 

Ad.2.Wybór sekretarza i protokolanta obrad.
- p. Przewodnicząca – Proponuję na sekretarza dzisiejszych obrad Panią Klarę Drobniewską.
Kto z Państwa  jest  za  tym, aby  Pani  Klara Drobniewska była sekretarzem dzisiejszych 
obrad?
„za”-14 radnych (jednomyślnie)

- p. Przewodnicząca - Na protokolantki proponuję Panią Katarzynę Turkiewicz i Maję Masłowską . 
Kto z Państwa jest za tym, aby panie protokołowały obrady sesji?
„za”-14 radnych (jednomyślnie)

Ad 3. Przedstawienie porządku obrad.
– p. Przewodnicząca - Państwo otrzymali materiały w terminie.

Ad 4. Przedstawienie Radzie Miejskiej „Oceny zasobów pomocy społecznej”.
-p.  Burmistrz- Pani  Przewodnicząca,  Wysoka Rado! Zgodnie z  nowelizacją  ustawy o pomocy 
społecznej- nowelizacja nastąpiła w 2011 roku, a ustawa o pomocy społecznej z 2004 roku- powstał 
obowiązek  przedkładania  Wysokiej  Radzie  i  przekazania  do  30  kwietnia,  stąd  był  wniosek  o 
zwołanie sesji nadzwyczajnej pierwotnie w tym jednym punkcie, dokumentu pod tytułem „Ocena 
zasobów  pomocy  społecznej  w  gminie”  Urzędowi  Wojewódzkiemu. Myślę,  że  materiał,  który 
został  Państwu  przedłożony, jest  materiałem  mocno  wykraczającym  poza  samą  problematykę 
pomocy  społecznej i polityki społecznej. Zawiera on  szereg elementów takich jak: analiza rynku 
pracy czy infrastruktura gminna. Chodzi o to, aby ten materiał, który zostanie przygotowany  był 
możliwie  pełny,  klarowny  i  dla  osób  zainteresowanych  czytelny.  Jeśli  będziecie  Państwo 
artykułowali jakieś swoje wątpliwości lub pytania, Pani Ewa Strzelecka- Słomkowska jest zastępcą 
kierownika MOPS, jest do Państwa dyspozycji. To właśnie Pani wspólnie ze swoimi pracownikami 
przygotowała  ten  szczegółowy materiał.  Mam  nadzieje,  że  po  ewentualnych  wyjaśnieniach, 
podejmiecie Państwo uchwałę , którą natychmiast przekażemy do Urzędu Wojewódzkiego.
-p. Przewodnicząca- Dziękuję bardzo. Kto chciałby zabrać głos?
-r. M. Satora- Z tego opracowania wynika, że liczba  mieszkańców Ciechocinka spada, natomiast 
wzrasta liczba osób oczekujących  pomocy. To jest przykry wskaźnik. Chodzi mi o jedną rzecz, 
chciałbym usłyszeć od Pani Kierownik  informację. Jak to się stało, że właściwie w 2012 ubędzie 
tylko osób do 18 roku życia. Z czego to wynika?
-zastępca kierownika MOPS Ewa Strzelecka-Słomkowska- Te osoby, które zostały tutaj wskazane, 
rozumiem, że chodzi o tę tabelka wybrane kategorie osób do 18 roku życia, które uzyskały pomoc, 
tak?
-r. M. Satora- Nie. Chodzi mi o informację taką, ponieważ jest podane, że z każdym rokiem jest 
coraz  mniej  mieszkańców  Ciechocinka. I  tu  jest  planowane,  że będzie  w 2012 roku mieszkało 
10.600  osób. W  roku  2012-10.632.  Wcześniej 10.646.  Analizując to  Pani  opracowanie, 
zauważyłem, że nie zmienia się w 2012 roku  ilość osób w kategoriach wiekowych z  wyjątkiem 



jednej.  Z  wyjątkiem kategorii  do 18 lat.  Z czego to wynika,  że  nastąpi znaczny ubytek  wśród 
młodzieży w 2012?
-kier.  MOPS  –  Rozumiem,  że  pytanie  wiąże  się  z  wskaźnikami. Wskaźników  nie  wyliczają 
pracownicy. Wskaźniki są wyliczane komputerowo. Pokazuje nam to system. To jest nie jest nasza 
jakaś dodatkowa interpretacja.
-r. W. Zieliński- Można przypuszczać, że mniej dzieci się rodzi. Bo one są w kategorii do 18 roku 
życia.
-kier. MOPS- To cała maszyna mądra wyliczyła.
-r. W. Zieliński- Ambicja mnie poniosła i  zacząłem czytać. A ponieważ w miarę tych  tabelek, 
zapominałem co w pierwszej czytałem. Dla mnie są to dane statystyczne, które wynikają z tego, że 
na początku Pani wklepie  i  one w odpowiednim  momencie pojawiają się  gdzie  indziej.  Nawet 
chyba ten wskaźnik ilości ludzi do 18 roku życia, można sobie zaobserwować  w naborach do szkół 
i przedszkoli. I tam liczba się zmniejsza. A to jest w tej kategorii. 
-kier.  MOPS- My  zrobiliśmy  opracowanie jeśli  chodzi  o  te  podstawowe  tabele,  natomiast 
wskaźniki to nie jest już praca zespołu.
-p.  Przewodnicząca-  Na  końcu jest  takie  stwierdzenie,  że   w  omówionym  okresie  wypłacono 
świadczenia  pieniężne. Jest podana kwota „odpłatność za schroniska dla bezdomnych-35 tys  zł”. 
Czy to jest jakaś stała oplata? Czy to wynika od tego, ile osób korzystało?
-kier. MOPS- W zależności ile osób korzysta.
-p. Przewodnicząca- I to jest aż 35 tys. zł.
-kier. MOPS- Ale to jest suma wszystkich tych lat, czyli rok 2009, 2010,2011. Bo tam są zasoby na 
trzy lata. Jak również prognozę na rok 2012.
-p. Burmistrz- Może ja jedno zdanie dopowiem. Schronisko dla osób bezdomnych we Włocławku, 
gwarantuje nam każdego roku określoną  ilość miejsc.  Trzy miejsca.  My możemy w przypadku 
zaistnienia  takiej  potrzeby  kierować osoby  bezdomne.  One  tam  otrzymują  dach  nad  głową, 
otrzymują wyżywienie. Schronisko tak jak inny podmiot ponosi określone koszty. 
-r. K. Drobniewska- Starałam się zrozumieć  te tabele i przyznam szczerze, że mi nie wiele mówią 
i się po prostu na tym nie znam. Nie umiem więc wypracować stanowiska. W wielu miejscach się 
to powtarza: liczba  osób, którym przyznano decyzje, świadczenie i jest to wymienione. A potem 
się mówi: liczba  świadczeń pieniężnych to zero. Liczba  świadczeń niepieniężnych też zero. Nie 
rozumiem tego.
-kier. MOPS- Będąc na szkoleniu uzyskałam informacje, że decyzja i świadczenie jest to jedno. I 
mamy tam tego nie wpisywać. Bo to jest  pomyłka Instytutu,  który przyjął  te narzędzie i na tej 
podstawie kazano nam tak opracowywać te zadanie.

Ad.5. 1. Powołanie zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników sądowych.
-p. Burmistrz- Wysoka Rado! Przedłożony projekt uchwały jest następstwem pisma skierowanego 
w  połowie marca br. przez Prezes Sądu  Rejonowego we Włocławku, który  zwrócił się z prośbą 
dokonanie wyboru dwóch ławników sądowych do IV Wydziału Pracy i Ubezpieczeń Społecznych 
na  kadencję  2012-2015.  Zazwyczaj  jest  tak,  że  wybory  odbywają  się  w roku  poprzedzającym 
kadencję i tak powinno być.  Ten wybór powinien był być dokonany do października  ubiegłego 
roku. Ponieważ jednak okazało się, że do tego wydziału nie udało się skompletować wystarczającej 
grupy  ławników. W związku  z  powyższym  Prezes sądu  wystąpił z  prośba  o  przeprowadzenie 
wyborów uzupełniających i dokonanie wyboru dwóch kandydatów na ławników. Aby tak się mogło 
stać  konieczne  jest  powołanie  komisji,  która  wespół  z  Komendantem  Wojewódzkim  Policji, 
którego rolą będzie dokonanie szczegółowej analizy i informacji o poszczególnych kandydatach na 
ławników i ten powołany przez Państwa zespół przedstawi Radzie kandydatów do przeprowadzenia 
stosownych wyborów. Jest  to  wymóg formalny,  w związku z tym proszę o dokonanie wyboru 
kandydatów do tego zespołu.
-p. Przewodnicząca- Dziękuję. W takim razie proszę o zgłaszanie kandydatur.
-r. K. Drobniewska- Mam taki wniosek formalny.  O ile  osoby,  które były poprzednio w takiej 



komisji wyrażą zgodę. Czy nie możemy pozostać przy tym samym zespole?
-p. Burmistrz- Z powodów formalnych nie ma Pani dyrektor Kawczyńskiej, a musiałaby wyrazić 
zgodę na pracę w tym zespole. Także tutaj musi nastąpić zmiana.
-p. Przewodnicząca - Proszę o zgłaszanie kandydatur do tego zespołu.
-r. W. Bonowicz- Może radny Grzegorz Adamczyk?
-r. D. Jaworski- Ja chciałbym Panią Cichowską poprosić. 
-r. G. Admaczyk-Pan Wojciech Marjański.
-p. Przewodnicząca- Mamy trzy osoby. W takim razie, kto z Państwa jest za powołaniem zespołu 
w składzie  ds.  zaopiniowania kandydatów na ławników w  składzie:  Pan Grzegorz Adamczyk,  
Pani Barbara Ciechowska, Pan Wojciech Marjański? Kto jest za”
„za”-14 radnych (jednogłośnie)

Ad.5.2. Uchylenie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz  
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta   Ciechocinka.  
-Zastępca Burmistrza  M.  Ogrodowski-  Wysoka  Rado!  Tutaj  bezpośrednio  nadzór  wojewody 
wykazał  w  przyjętej  uchwale  nr  XVIII/158/12  dotyczącej  programu  opieki  nad  zwierzętami 
bezdomnymi  uchybienia.  Min.  podstawowym  jest  wskazanie,  że  nie  zawiera  on  danych 
gospodarstwa  rolnego,  które  zapewnia  miejsce  na  zwierzęta  gospodarcze  i  wskazuje wysokość 
środków finansowych na realizację tego zadania. Oczywiście my mamy taką umowę podpisaną z 
gospodarstwem Pani  Haliny Sobieraj. W związku z tym, że program został  wcześniej napisany, a 
umowa została troszkę później sporządzona i nie została wpisana  do tego programu. Tym nie mniej 
te  formalne  rzeczy,  które  były  niezbędne  do  procedowania  całego  programu,  czyli  umowa  ze 
schroniskiem dla zwierząt w Toruniu, umowa z gospodarstwem rolnym, jak również opieka nad 
zwierzętami po wypadkach, interwencje weterynarza. My mieliśmy je podpisane, ale nie były one 
spisane w tym programie,  w związku z tym nadzór wojewody w znacznym zakresie wytknął te 
uchybienia  i  prosi  o  ponowne  rozpatrzenie  tego  programu i  wpisanie  w  nim  odpowiednich 
paragrafów. Aby dokonać takich zmian, niezbędne jest uchylenia tej uchwały  i przyjęcie nowego 
programu. Myślę, że na następnej sesji przygotujemy ten program poprawiony zgodnie wojewody.
-P. Przewodnicząca- Bardzo proszę o wystąpienie przedstawicielki komisji.
-r. G. Adamczyk- Komisja nie zajmowała się przedłożonym materiałem.
-r. M. Satora- Komisja Rewizyjna zapoznała się z uchwałą, ale nie zajmowała stanowiska.
-r. M. Kołomyjec- Komisja przyjęła informację do wiadomości, że uchwała jest uchylona.
-r. B. Różański- Komisja Oświaty nie zajmowała stanowiska.
-r. P. Kanaś- Komisja Finansowa nie zajmowała stanowiska w sprawie tej uchwały.
-p.  Przewodnicząca- Otwieram dyskusję.  Kto  z  Państwa  chciałby  zabrać  głos  w sprawie  tego 
projektu? Nie widzę. W takim razie przechodzimy do podjęcia uchwały.  Kto jest za uchyleniem  
uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi? 

„za”-13 radnych
„przeciw”---
„wstrzymał się”-1 radny

Ad.6. Zakończenie obrad XIX sesji Rady Miejskiej Ciechocinka.
-p. Przewodnicząca- Zamykam obrady XIX sesji Rady Miejskiej Ciechocinka, kadencji 2010-2014.

Na zakończenie obrad odsłuchano hymn RP

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała:   
Maja Masłowska                            Sekretarz obrad                            Przewodnicząca Rady Miejskiej
Katarzyna Turkiewicz                   Klara Drobniewska                                        Aldona Nocna


